
Naseej Academy and SLA–AGC Grant to
Attend Mortenson Center Associates Program 

A grant jointly awarded by Naseej Academy and the Arabian Gulf Chapter of the Special Libraries Association 
(SLA) will enable two professionals in library, information and archive institutions to participate in the Mortenson 
Center Associates Program titled “Building Sustainable Libraries”, to be held from May 24 to June 20, 2017, 
Champaign, IL.

We are excited to invite library, information and archive professionals to register for the grant. We sincerely wish 
all applicants the best of luck. The grant winners will be announced during the closing ceremony of the SLA–
AGC conference, to be held on March 7–9, 2017, Bahrain.

The 2017 Mortenson Center Associates Program Highlights

The 2017 Mortenson Center Associates Program will offer individuals working in a library 
setting outside the United States an opportunity to explore current issues and trends in 
the library field and to engage with librarians implementing cutting-edge programs and 
services.

This year, the program will have the following:

Seminars and Workshops which provide an overview of current trends in the field. Library experts will be 
invited to share their perspectives, offer expertise, and foster conversations on the themes of communication 
and leadership.

Tours of a variety of libraries, including academic, public, and school libraries. We may also visit the American 
Library association headquarters in Chicago, Illinois, and other sites of interest.

Networking with dynamic group of international colleagues during and post-program.

Participants will develop individual actions plans, appropriate to their professional and institutional needs, 
and will receive post-program implementation review.

Each participant will receive a Certificate of Program Participation upon completion.

http://success.naseej.com/grant-mortenson
mail:mortensongrant2017@naseejacademy.org 

For more information

To Register

http://success.naseej.com/grant-mortenson-application



منحة أكاديمية نسيج وجمعية المكتبات المتخصصة فرع الخليج
 لحضور برنامج مركز مورتنسون لعلوم المكتبات

لمحات عن برنامج مركز مورتنسون لعلوم المكتبات لعام 2017

ويتضمن برنامج هذا العام ما يلي:

تأتي هذه المنحة في إطار التعاون المشترك بين أكاديمية نسيج وجمعية المكتبات المتخصصة-فرع الخليج العربي لإتاحة الفرصة لمرشحين اثنين 
من العاملين في قطاع المكتبات أو مؤسسات المعلومات أو الأرشفة لحضور برنامج Mortenson Center Associates Program لعام 2017 
بولاية  شامبين  بمدينة  يونيو   20 حتى  مايو   24 من  الفترة  في   Building Sustainable Libraries مستدامة«  مكتبات  »بناء  عنوان:  تحت 

إلينوي الأمريكية.
لذا نتشرف بدعوة العاملين في قطاع المكتبات والمعلومات والأرشفة بالوطن العربي إلى التسجيل بالمنحة وفق الشروط المعلنة، حيث يغلق باب 
التسجيل بنهاية يوم السبت الموافق 10  ديسمبر 2016، مع تمنياتنا بالتوفيق للمتقدمين، وسيتم الإعلان عن الفائزين بالمنحة خلال فعاليات الحفل 

الختامي لمؤتمر SLA-AGC في الفترة  7 – 9  مارس 2017 بمملكة البحرين.  

من شأن برنامج مركز مورتنسون لعلوم المكتبات أن يوفر فرصة للمشاركين فيه من العاملين في مجال المكتبات خارج 
الولايات المتحدة الأمريكية فرصة استكشاف واستعراض القضايا الراهنة والاتجاهات الحديثة في عالم المكتبات، وكذلك 

المشاركة والتفاعل مع غيرهم من المكتبيين الذين يقومون بتنفيذ برامج متطورة ويقدمون خدمات ابتكارية

ندوات وورش عمل تقدم نظرة عامة للاتجاهات الراهنة في المجال، حيث يتم دعوة خبراء المكتبات لتبادل الآراء والأفكار، وطرح 
الرؤى، وتعزيز النقاش والتباحث حول القضايا المرتبطة بسبل الاتصال والقيادة. 

زيارات لمكتبات متنوعة، تضم مكتبات عامة، وأكاديمية ومدرسية، ومن المقرر زيارة مكاتب جمعية المكتبات الأمريكية في مدينة 
شيكاغو بولاية إلينوي، وغيرها من الجهات ذات الأهمية.

إقامة شبكة من العلاقات الديناميكية فيما بين الزملاء من مختلف أنحاء العالم خلال فترة انعقاد البرنامج وبعده. 
تنفيذي  تقرير  سيتلقى  كما  لها،  التابع  المؤسسة  واحتياجات  المهنية  احتياجاته  مع  تتناسب  عمل  لخطة  مشارك  كل  تطوير 

تقويمي بعد نهاية البرنامج. 
يتلقى كل مشارك شهادة تفيد مشاركته في البرنامج. 

لمزيد من المعلومات 

للتسجيل في المنحة

http://success.naseej.com/grant-mortenson
mail:mortensongrant2017@naseejacademy.org 

http://success.naseej.com/grant-mortenson-application


